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Zápis z 11. prezenčního jednaní Pracovní skupiny Operačního programu 

potravinové a materiální pomoci (PS) 
 

Účastníci: viz prezenční listina 
Datum a místo konání: 23. 1. 2018, 13:00-15:00, MPSV, Kartouzská 4, Praha  

 

Úvod jednání: 

Úvodem účastníky přivítala Mgr. Petra Hájková, vedoucí oddělení ostatních evropských fondů (804). 

Informovala účastníky o organizační změně v rámci MPSV, v jejímž rámci byla původní sekce 18 

ekonomiky a evropských fondů k 1. 1. 2018 rozdělena na dvě sekce. Odd. 804, tedy ŘO OP PMP, 

spadá pod sekci evropských fondů (sekci 8).  

Rovněž informovala o personálních změnách, které přinesly kompletní obsazení míst ve struktuře ŘO 

OP PMP. 

Program jednání: 

Informace o postupu implementace: 

 Specifický cíl I: průběh obou výzev, stav realizace projektů, zkušenosti s novou výzvou  

a administrací projektových žádostí 9 krajů; 

 Připravovaná výzva SC I, změny oproti výzvě předchozí; 

 Specifické cíle II a III: průběh realizace projektu PoMPo II; 

 Výhled – chystané změny, realokace prostředků mezi SC vzhledem k nižší rychlosti čerpání 

v SC I, prodloužení projektu PoMPo II.  

 Dotazníky a evaluační aktivity,  

 Finanční řízení  

 Novinky z realizace projektu SC II a III odboru řízení projektů. 

Průběh jednání: 

Prvním bodem jednání bylo shrnutí informací ohledně aktuální výzvy SC I – obědy do škol ze strany 

ŘO OP PMP.  

 V současné době je v realizaci 9 projektů, k osmi krajům jarního termínu předkládání žádostí 

přibyl v říjnu Zlínský kraj; 

 Celkově byly připraveny projekty pro 10 tisíc dětí za 56 mil. Kč; 

 Možnosti nakonec využilo 5,4 tisíce dětí; 

Dále by ŘO rád zajistil co největší zájem o příští výzvu: 
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 ŘO dále nabízí jednání krajům a zprostředkování zkušeností současných realizátorů; 

 Ředitelům škol všech krajů byl rozeslán dotazník a další informace.  

Výzva bude vyhlášena dříve – vychází vstříc potřebám zapojených subjektů. Přelom 02-03/2018. 

Namísto souvislého tříměsíčního nároku na dávky v hmotné nouzi stačí pouze sama skutečnost 

nároku, počet dětí se liší jen nevýznamně. Tento krok také představuje 

 Řešení problém s velkou časovou prodlevou rozhodného data a začátku školního roku; 

 Administrativní zjednodušení nejen pro ÚP; 

Termín ukončení příjmu žádostí: 30. 4. 2018; 

Ukončení realizace projektů: ŘO krajům navrhne 31. 7. 2019, tedy zkrácení závěrečné fáze realizace 

projektů o měsíc. Důvodem je časově náročná administrace podaných závěrečných zpráv a žádostí o 

platbu. Krok ještě bude konzultován s krajskými realizátory. 

Navrhované nastavení čtvrté výzvy SC I bylo Pracovní skupinou jednomyslně schváleno. 

Dalším bodem jednání byla dále realokace prostředků mezi SC vzhledem k nižší rychlosti čerpání 

v současných projektech SC I. Čerpání v SC I je i přes rostoucí zájem krajů i škol stále výrazně nižší, než 

byla počáteční úvaha; 

Plánován je přesun až do výše 100 mil. Kč z SC I do SC II a III, kde bude vzájemný poměr upraven 

podle identifikovaných potřeb partnerů. 

Dále následoval obdobně strukturovaný stručný pohled na SC II a III:  

 Během roku byl rozšířen sortiment a byli zajištěni dodavatelé na textil a domácí potřeby. 

Zejména textil si získal oblibu mezi cílovou skupinou; 

 Čerpání pokračuje rychleji i po červnovém navýšení alokace projektu; 

 Zájem projevují i další partnerské/subpartnerské organizace; 

ŘO ve spolupráci s odb. 35 půjde dále upřednostňuje navyšování alokace projektu a prodloužení 

realizace (předběžně o rok). Tento krok byl Pracovní skupinou jednomyslně schválen.  

ŘO OP PMP společně s jednou z partnerských organizací – Slezskou diakonií -.  připravil pro CS SC II a 

III kuchařku která:  

 Předchází riziku plýtvání, učí hospodařit se surovinami, umožňuje pestré využití pomoci  

z OP PMP. 

 Obsahuje další užitečné informace o výrobcích pro spotřebitele. 

Dalším bodem programu jednání PS byly Evaluační aktivity – dotazník pro školy.  

 Byl rozeslán dotazník pro všechny školy, tedy cca 7,000, který měl 30% návratnost; 
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 Zaměřen obecně na intervence v oblasti stravování dětí, na informovanost, ochotu se zapojit, 

preference a hodnocení. 

 Data sbírána 11-12/2017, On-line 

 Většina škol ví o nějaké možnosti získat obědy pro potřebné děti (83%)  

 Dvě pětiny škol jsou do nějaké aktivity zapojeny, z nich pak nejvíce do projektů W4W (53%)  

 Dvě pětiny těchto škol rovněž uvažuje o rozšíření pomoci, tedy využití i některé z dalších 

intervencí.  

 Z těch, co zapojeny nejsou, pouhá čtvrtina uvažuje o výběru některé z možností.  

 Z nezapojených jen 17% pociťuje nějaké překážky. Většina z nich uvádí nároky na 

administrativu (29%), nezájem rodičů, nedostatek informací o rodinách dětí, díky nimž by 

bylo možno zacílit skutečně potřebné děti (16%).  

 Některé školy nemají žáky, kteří by splňovali kritéria pro zapojení (15%).  

 14% uvádí „morální důvody“, kdy podle nich nejde pomoc opravdu potřebným nebo systém 

poskytování pomoci není motivační pro rodinu. 

 V rámci SC II a III proběhlo také samostatné dotazníkové šetření, které vychází z aktivit EK a je 

součástí mezinárodního hodnocení FEAD v poločase programového období.  

 Dotazník byl určen primárně pro konečné příjemce, také však pro partnery a subpartnery. 

 Byl upraven on-line, rozeslán podle poměru odběrů pomoci jednotlivých organizací; 

 Cílová hodnota byla 3000 vyplněných dotazníků, vrátilo se více než 3000. 

 Probíhá zpracování ve spolupráci s odd. evaluací MPSV. 

Dále byly představeny podrobnosti o finančním řízení OP PMP: 

 Aktuální čerpání Technické pomoci OP PMP činí odhadem od počátku programového období 

2014-2020 ve výši 9,9 mil. Kč  

 Aktuální čerpání finančních prostředků OP PMP v programovém období 2014-2020, 

vyhlášené výzvy v objemu 415 mil. Kč, zaregistrované žádosti o podporu za 384 mil. Kč, 

vydané právní akty o poskytnutí podpory činí 384 mil. Kč a prostředky vyúčtované 

v žádostech o platbu za 141 mil. Kč (údaje ke dni 18. 1. 2018). 

 Grafy a další informace jsou obsaženy v prezentaci, která je jednou z příloh tohoto Zápisu. 

 

Jednání pokračovalo prezentací z oblastí realizace projektu SC II a SC III Potravinová a materiální 

pomoc II (PoMPo II): 

 Detailní informace o projektu od prezentoval Mgr. Robert J. Hřebíček na základě podkladů od 

realizátorů projektu, Mgr. Jiřího Bradáče a Ing. Lenky Růžičkové z odboru řízení projektů 

MPSV (35). 

 Podrobné informace ze vstupu odboru 35 lze nalézt v prezentaci, která je rovněž přílohou 

této Zprávy. 
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Diskuse: 

 Diskuse účastníků se týkala zejména intervencí zaměřených na poskytování stravy potřebným 

dětem. Zde podaly zajímavé postřehy a detaily z realizace vlastních programů a projektů zejména 

zástupkyně MŠMT a Women 4 Women. Jako jeden z hlavních problémů byl identifikován nízký zájem 

některých ředitelů škol a neochota řady z nich zabývat s aktivitami nad rámec nutného minima řízení 

školy. Je nadále velmi žádoucí informační činnost a komunikace s řediteli škol. 

Závěr jednání: 

Na závěr jednání po skončení diskuse bylo konstatováno, že postup implementace OP PMP byl 

v rámci zasedání PS projednán bez zásadních připomínek k projednávaným dokumentům 

a implementaci programu. 

Datum příštího zasedání PS nebylo během jednání pevně stanoveno, členové a náhradníci budou 

o datu konání informováni s náležitým předstihem. 

Přílohy: 

1/ Prezentace ŘO OP PMP 

2/ Prezentace odb. 35 MPSV 

3/ Prezenční listina 

 

 


